
A vezetőség július 22-i ülésén megtárgyalta az 1987. évi közgyűlés szervezésével 
kapcsolatos kérdéseket, melgállapodott a közgyűlést követő szakmai előadások té
májában, előadókban, véglegesítette a t ihanyi szakmai bemutató útvonalait és 
szakmai tartalmát, megállapodott a meghívottakban és elfogadta a költségvetést. 
A továbbiakban véglegesítette az egyesületi kitüntetésekkel kapcsolatos díjbizott
sági javaslatot, tájékozódott az első fél év pénzügyi helyzetéről, a külföldi kikül
detések helyzetéről — módosította a vezetőség 1986. évi tervét —, meghallgatta a 
Kaán Károly-emlékülésről adott tájékoztatót, könyvkiadási, rendezvényszervezési és 
egyéb ügyekben hallgatott meg tájékoztatásokat, i l le tve hozott döntéséket. Végül 
megtárgyalta és elfogadta az ellenőrzőbizottság és a nemzetközi kapcsolatok bizott
sága együttesen készített vizsgálati jelentését „A külföldi utakon szerzett műszaki 
és tudományos tapasztalatok hasznosításának helyzete" című témában. 

A z elnökség július 23-án, dr. Herpay Imre elnökletével tartotta meg ülését. A z 
első napirendi pontként Gáspár-Hantos Géza főtitkár adott részletes beszámolót az 
1987. évi közgyűlés előkészítéséről, a közgyűlés napirendjéről, szakmai tartalmáról, 
a szakmai bemutatóról és a kapcsolódó szervezési, pénzügyi kérdésekről. A köz
gyűlés programjával kapcsolatban kiegészítő javaslatokat tett: dr. Csötönyi József, 
dr. Sólymos Rezső, Smotzer András. 

A második napirendi pontban Németh Gizella a díjbizottság vezetője ismertette 
a bizottság előkészítő munkáját és sorrendi javaslatát. A szavazást megelőzően 
igen élénk vi ta alakult k i a „CLUSIUS"-emlékérem adományozásával kapcsolatban 
(döntés: csak az alapszabályokban foglalt két érem adható ki) és igen sok méltató 
javaslat hangzott e l a „BEDO A L B E R T " - és „KAÁN KÁROLY"-díjak adományo
zásával kapcsolatban. Felszólaltak: dr. Tesszás Tibor (a mikológiái szakosztály a l 
elnöke), dr. Balázs István, Király Pál, dr. Andor József, dr. Tibay György, Stádel 
Károly, dr. Sólymos Rezső, Gáspár-Hantos Géza, dr. Berdár Béla, Smotzer András, 
Borsodi Imre, dr. Csötönyi József. A vi ta után az elnök ismertette a szavazás 
rendjét, melyet az elnökség egyhangúlag elfogadott. A szavazás megtörténte után 
az elnökség észrevétel nélkül elfogadta a szavazások eredményét. 

A z egyéb ügyek tárgyalása során a főtitkár bejelentette, hogy Németh Gize l la , 
a díjbizottság vezetője, megváltozott h ivata l i beosztása és egészségi állapota miatt 
lemondott tisztségéről és javaslatot tett dr. Bondor Antal megbízására. A z elnök
ség, elismerve és megköszönve Németh Gize l l a munkásságát, lemondását elfogad
ta és dr. Bondor An ta l t egyhangúlag kinevezte a díjbizottság vezetőjévé. Dr. Sólymos 
Rezső adott tájékoztatást „AZ ERDŐ" címváltozására, az 1986. évi közgyűlésen 
tett javaslat szerkesztőbizottsági állásfoglalásáról: a jelenlegi címet megváltoztatni 
nem célszerű, de jobban k i ke l l hangsúlyozni, hogy az 1862-ben alapított ERDÉ
S Z E T I L A P O K folytatása. Dr. Tibay György és Bulyovszky Miklós ismertették 
a szakértői tanács létrehozásával kapcsolatos előterjesztést. Ezt az elnökség e l 
fogadta azzal, hogy a tanács, mint az egyesület központi bizottsága működjön. 



Megszervezésével dr. Tibay Györgyöt bízta meg. Dr. Csötönyi József javasolta, hogy 
egyesületünk csatlakozzon a „Magyar Márka"-mozgalomhoz és javasolta, hogy en
nek egyesületi gazdája a kereskedelmi szakosztály legyen. A z elnökség a javaslatot 
elfogadta. 

A H E L Y I C S O P O R T O K ÉLETÉBŐL 

A budapesti csoport szeniorok bizott
sága Boross György elnökletével veze
tőségi ülést tartott. A z ülés megvitatta 
a budapesti szeniorok körében végzen
dő helyzetfelmérésre vonatkozó kérdőív 
tartalmát, továbbá foglalkozott a szenio
rok munkavállalási lehetőségeinek fe l 
kutatásával. A hagyományos szakmai-ba
ráti kapcsolatok ápolása céljából az 
ülés állást foglalt abban, hogy az O E E 
elnökének — írásban — indítványozza 
a testvéregyesület, az Országos Magyar 
Bányászati és Kohászati Egyesület B u 
dapesten, a Szt. István krt. 11. sz. alatt 
működő könyvtár és klubjához való csat
lakozás feltételeinek megvizsgálását. A 
szeniorok bizottsága fontos feladatának 
tartja a f iatalokkal való kapcsolat ápo
lását. A z ülésen felszólalt Boross György, 
Csobánczi Erzsébet, dr. Csötönyi József, 
Hibbey Albert, dr. Szász Tibor, Zágoni 
István. 

A budakeszi csoport háromnapos ta
nulmányutat szervezett Pécsre, a Mecse
k i E F A G területére. A résztvevők bete
kintést nyertek a Mecseki E F A G te
vékenységébe, különös tekintettel a bá
nyarekultivációra, valamint a bükkösök 
nevelésébe. Kultúrprogram keretében 
megismerkedtek Pécs város nevezetes
ségeivel, valamint megtekintették a mo
hácsi történelmi emlékhelyet. 

A miskolci csoport tanulmányutat szer
vezett Létrástetőre. Albert Lászlónak, a 
Kertészeti Egyetem adjunktusának, „A 
gombagyűjtés és gombahatározás forté
l y a i " címmel tartott előadását követően 
Létrástetőn, majd Kurtabérc környékén 
hosszabb körutat tett a csoport, és a 
száraz idő ellenére jelentős mennyiségű 
és fajtájú gombaanyagot sikerült össze
gyűjteni, amit még a délután folyamán 
meghatároztak. 

A pilisi csoport (Visegrád) egésznapos 
szakmai bemutatót rendezett a visegrá
di erdészet területén, amelynek program
ja „jelölőverseny" volt . A csoport a 
parkerdőgazdasággal közösen, másodszor 
rendezte meg a kerületvezető erdészek 
részére a jelölőversenyt. A versenyen a 
parkerdőgazdaság hagyományos erdésze
teinek 3—3 fő versenyzője vett részt, 
amelynek célja a két koronaszintű fe l 
ső gyérítésnek elterjesztése vol t a ter
mészetszerű erdők állományneveléséhez, 
a jövő erdő messzemenő figyelembevé
telével. A versenyt a visegrádi erdészet 
területén, az erdészet kollektívájának 
közreműködésével szervezték. A rendező 
erdészet versenyző csapatot nem indított. 
Jelölés után a zsűri tagjai — amelynek e l 
nöke dr. Madas László vol t — megbeszél
ték a versenyzőkkel a helyes szemlé
letet. Ebédszünetben az erdészet fakiter
melői lefektették a kivágandó törzseket. 
Ezután újabb szemle következett, ami 
mindenképpen meggyőzte a vitatkozókat 
a zsűri álláspontjáról. 

A feladat fontosságára való tekintettel 
a vállalatvezetés pénzjutalomban része
sítette a helyezetteket. Értékelés, ered
ményhirdetés alapján egyéni versenyben 
győztesek: 

1. Szántai Péter, budapesti erdészet, 3000 
F t pénzjutalom; 

2. Csepely József, budapesti erdészet, 
2000 Ft pénzjutalom; 

3. Liebhardt István, szentendrei erdészet, 
1000 F t pénzjutalom. 

Csapatversenyben ismét a budapesti 
erdészet szerezte meg az elsőséget. J u 
talma: 3000 Ft. A jelölőverseny komoly 
szakmai vitát váltott k i és a minőségi 
továbbképzés szükségességét igazolta. 

A soproni csoport, cserelátogatás ke
retében, négytagú szlovák szakember 
küldöttség részére tapasztalatcserét 
szervezett, amelynek keretében megte
kintették a TÁEG tómalmi és haraszti 
csemetekertjeit, valamint a fakombinát 
bejcgyertyánosi kertjét. A látogatás v i 
szonzására ez év őszén kerül majd sor. 



A vértesi csoport (Tatabánya) a sop
ron i Erdészeti és F a i p a r i Egyetem III. 
éves hallgatói részére az erdőtelepítési 
tanszék szervezésében, környezetvédelmi, 
rekultivációs témában, tanulmányutat 
rendezett a Vértesi E F A G területén. Be
mutatásra került Tatabányán egy med
dőhányó befejezett rekultivációja, va la 
mint az Oroszlányi Hőerőmű salak- és 
pernyehányóján végzett rekultivációs 
kísérletek. A látottak kiértékelésére a 
Móri Állami Gazdaság kultúrtermében 
került sor. 

A szakmai továbbképzés keretében, a 
he ly i csoportoknál a következő előadá
sokat tartották. 

B U D A P E S T E N ( M N ) : 
Dr. Igmándy Zoltán „A kocsánytalan-
tölgy-pusztulás", 
Dr. Herpay Imre „A kíméletes fakiter
melés hatása és a fahasználat eredmé
nyessége" 

MEZÖCSÁTON: 
Keszler György „Az erdészeti munkák 
gépesítésének időszerű kérdései", 
Dr . Horváth Béla „A csemeteterme
lés gépesítése", 

M I S K O L C O N : 
Komáromi Márton „A fűrészáru és a to
vábbfeldolgozott anyagok kül- és be l 
földi értékesítési lehetőségei, va lamint 
a fabrikettálás kérdései", 
Dr. Rimóczi Imre „A pereszkefélék je
lentősége", 

OLASZLISZKÁN: 
Dr. Varga Ferenc „Fatelepek és fű

részüzemek faanyagvédelmi problé
mái", 

P U T N O K O N és PÁLHÁZÁN: 
Dr . Ghymessy László „Az erdőbiztosí
tás új lehetőségei, i l le tve a tűzkárren
dezés lehetőségei", 

SÁROSPATAKON: 
Dr. Járási Lőrinc „ A hosszú távú er
dőgazdálkodás és a természetvédelem 
kapcsolata", 

Z I R C E N ( M N ) : 
D r . Herpay Imre „Kíméletes faki ter
melés" címmel. 

Kitüntetés 

A mezőgazdasági és élelmezésügyi m i 
niszter, az 1987. évi pedagógusnap a l k a l 
mából, a NAGYVÁTHY JÁNOS-emlék-
érmet adományozta dr. Juhász Miklós
nak, a Soproni Tanulmányi Erdőgazda
ság termelési osztályvezetőjének — egye
sületünk he ly i csoportja hosszú időn át 
vol t titkárának, jelenlegi vezetőségi tag
jának — az erdőmérnökhallgatók erdő
telepítési, erdőművelési gyakorlatainak 
megszervezésében, a műszaki feltételek 
biztosításában elért eredményeiért és 
színvonalas gyakorlat i oktatómunkájáért. 

Halálozás 

Szomorúan vettük a hírt, hogy nagy
rabecsült kollégánk, Csordás Miklós 
aranydiplomás erdőmérnök, 1987. július 
12-én, életének 76. évében, Tatabányán 
elhunyt. 

tan S z o m b a t h e l y ; dr. Csötönyi József, B u d a p e s t ; Deák István, TamáslTdr Firbás Oszkár S o n 

^JSZ?éSZetl d ° k t ° ™ . B u d a p e s t ; d r . Szodfridt István, a m e z ő g a z d a s á g i t u d o m á n y ( e r d é 
s z e t ) k a n d i d á t u s a , S o p r o n ; dr. Szikra Dezső. V i s e g r á d ; Tóth László, S z o l n o k ; dr Tóth Sándor 
a m e z ő g a z d a s á g i t u d o m á n y ( e r d é s z e t ) k a n d i d á t u s a , B u d a p e s t ; Varga BélaEger ^naor. 




